
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 1. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 819 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Liselott Blixt (UFG). 

 

Spørgsmål nr. 819:  

”Vil ministeren som led i patientsikkerhedsundersøgelsen inddrage data fra journaler, 

patientklagenævnet, det sundhedsfaglige tilsyn og/eller akkreditering af fodterapeut-

klinikker vedrørende statsautoriserede fodterapeuter, for at sikre, at undersøgelsen 

af patientsikkerheden får et mere helhedsorienteret perspektiv, og vil ministeren i 

samme anledning indhente information fra tilsvarende lærings- og kvalitetsudvik-

lingsinstanser hos fodplejerne?” 

 

Svar: 

Jeg henholder mig til tidligere svar på SUU alm. del. spm. 73 af 18. oktober 2021 og 

SUU alm. del. spm. 692 af 21. april 2022, hvor det bl.a. fremgår, at der har pågået et 

arbejde i samarbejde med Sundhedsministeriets styrelser vedrørende undersøgelsen 

af indikationer på patientsikkerhedsmæssige udfordringer i ordningen for udvidet 

helbredstillæg. Det kan tilføjes, at det bl.a. har omhandlet tilgængelige data i forhold 

til fodbehandling foretaget af fodterapeuter.  

 

Som det også fremgår af vedtagelsesteksten vil Folketinget blive inddraget i det vi-

dere arbejde med undersøgelsen og Folketingets partier hører nærmere om dette. 
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